
Bohaté sborové jaro – pozvání ke sborovým akcím  
 

Jak již bylo avizováno i v předchozím sborovém listu, na jaře se opět 

můžeme těšit na spoustu zajímavých akcí.  

V pátek 19. dubna od 17:30 se na evangelické faře v Huslenkách 
koná seniorátní setkání střední generace – otevřené samozřejmě ale všem 

generacím bez rozdílu. V hlavním programu představí Radek Kabeláč své cesty 

po americkém jihozápadě. Těšit se můžete nejen na zajímavou cestopisnou 

besedu, ale i na setkání s lidmi z okolních sborů a bohaté občerstvení. Připraven 

bude i program pro děti.  

V neděli 21. dubna se uskuteční volební shromáždění s volbou faráře 
sboru. Kandidátem je současný farář Jiří Palán, kterého staršovstvo navrhuje 

jako kazatele sboru na plný úvazek na další sedmileté období. Seznamy členů 

s hlasovacím právem jsou k dispozici ve farní kanceláři. Opět si prosím 

zkontrolujte, zda v nich nechybí Vaše jméno, ať můžete ve volebním 

shromáždění hlasovat.  

Po dvou letech se v našem sboru letos opět koná slavnost 
konfirmace.  Konfirmováno by letos mělo být 6 dětí z našeho sboru. Nejprve 

v neděli 12. května proběhne konfirmační zkouška. O svatodušní neděli 

19. května potom i konfirmační slavnost. Po těchto bohoslužbách se znovu 

chceme vyfotit na velké společné sborové fotografii před kostelem, tak jako před 

dvěma (a čtyřiašedesáti) roky.  

Letos hostíme také Seniorátní evangelickou neděli. Sestry a bratři ze 

všech sborů seniorátu se k nám sjedou v neděli 2.června. Tématem letošní 

seniorátní neděle je Živá církev a tomu odpovídá chystaný program.  Těšit se 

můžeme na bohoslužby s vysluhováním večeře Páně, přednášky zajímavých 

hostů, společný oběd, zahradní posezení, odpolední koncert v kostele, 

podvečerní táborák a celkově bohatý program zaměřený na všechny generace.  

Podrobný rozpis programu, představení hostů i pozvání na další chystané akce 

(Noc kostelů, Sborový výlet do Zádveřic a ZOO, Víkendovku a Bohoslužby 

v Rožnově) přineseme ve svatodušním sborovém listu, který vyjde již v neděli 

5. května.  

Radujeme se vždy společně! Těšíme se s Vámi na mnohá setkání   
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Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  
 

Co je to evangelium? Na to se – mimo jiné – budu ptát letošních 

konfirmandů při jejich přezkoušení v neděli 12. května.  A oni mně odpovědí 

(protože moc dobře vědí, že zrovna na tohle se ptám na prvním místě), 

že „Evangelium je dobrá zpráva, že Ježíš Kristus vstal z mrtvých.“  Jenže já se 

nenechám odbýt, a zeptám se dál: „Ale proč je to vlastně dobrá zpráva?“  

Kristovo vzkříšení není historický fakt. To by bylo málo. Kdyby se 

jednalo jenom o nějakou historicky doložitelnou zajímavost a senzaci, že Ježíš, 

ten tesař z Nazareta, kterého o Velikonocích někdy kolem roku 30 v Jeruzalémě 

ukřižovali, vskutku po třech dnech zase ožil.  Kristovo vzkříšení se událo skrytě, 

předivnou Boží mocí, ještě za veliké velikonoční tmy, bez přímých očitých 

svědků … Víme o něm díky několika málo ženám, které se v jitru Velikonoční 

neděle rozběhly od prázdného hrobu s úžasnou novinou, jíž sami slyšeli 

od anděla: Ježíš není hrobě, ale žije – byl vzkříšen!  
Nám, kteří jsme oné dobré zprávě uvěřili, už ovšem není jenom nějakou 

senzační, podivuhodnou novinou. Ale stává se radostnou zvěstí proměňující 

i naše životy. Kristus z mrtvých vstal to znamená – smrt je poražena! Ani nad 

námi už smrt nepanuje, ani nad námi už ta prohnaná kmotřička nemá poslední 

slovo. Naopak. Díky slavnému Kristově vzkříšení kráčíme i my svým vlastním 

životem s novou dobrou nadějí velikonoční víry, že smrt na všechno nestačí …  

Přeji nám všem, ať nás tato pravá křesťanská naděje podepírá i ve všech 

starostech, bolestech a strastech, jež sdílíme s ostatními lidmi i celým stvořením 

ještě na tomto světě. Ať nám dává sílu čelit všem obtížím a křísí v nás radost, 

kterou nám již nikdo a nic nesebere. 

  

Kristus z mrtvých vstal. Smrt je poražena. Bůh zvítězil. Chvalme Pána! 
 

Ohlédnutí za výročním sborovým shromážděním  
 

Výroční sborové shromáždění v neděli 17. března proběhlo v přátelské, 

pokojné a inspirující atmosféře, ačkoliv se diskutovalo i hlasovalo o otázkách 

velice důležitých z hlediska života sboru.  

Shromáždění schválilo návrh staršovstva na zvýšení doporučené 
výše saláru na 500 Kč měsíčně (poměrem hlasů 24:4). O důvodech tohoto 

navýšení jsme již obsáhleji informovali v předchozím sborovém listu. 

Jednoduše jde o to, že chceme udržet samostatný evangelický sbor 

v Huslenkách s kazatelem na plný úvazek. V podmínkách samofinancované 

církve přitom odvedené saláry tvoří hlavní zdroj příjmů sboru. Částka 500 Kč 

měsíčně na jednoho salárníka je vypočítána podle skutečných hospodářských 

potřeb sboru, s ohledem na stále rostoucí Personální fond.  

Samozřejmě ale chápeme i to, že doporučená výše saláru může být pro 

mnohé příliš vysoká. Proto znovu připomínáme, že:  

- ačkoliv církev i sbor od svých členů placení saláru očekává, to, kolik přispěje, si 
svobodně volí každý sám, 

- doporučení platit 500 Kč měsíčně je cílené především na pracující členy sboru 
v produktivním věku, 

- zároveň ale připomínáme i to, že podle již několik let platného církevního zřízení, 
má každý člen církve přispívat na život svého sboru částkou 5 % 
ze svých příjmů. V tomto ohledu lze (především právě u pracujících v produktivním 
věku) částku 500 Kč měsíčně vnímat spíše jako jakési zmírnění povinnosti uložené 
církevním zřízením, 

- doporučení platit 500 Kč měsíčně vstupuje v platnost od 1.1. 2025.  

Výroční shromáždění také diskutovalo o způsobu účastí dětí na večeři 
Páně (což bylo předem navržené téma k diskusi). I tato rozprava proběhla 

v naprosto klidné, vstřícné, konstruktivní a věcné debatě. Naprostá většina 

diskutujících se přitom shodla, že: 

- současná podoba vysluhování, kdy jsou děti zvány, aby v kruhu svaté večeře Páně 
přijaly Boží požehnání, je nejenom naprosto vyhovující, ale i krásná,  

- většina si umí představit ale i to, že by děti přijímaly podobojí chleba i víno, tak jak 
je to již obvyklé v mnoha jiných sborech naší církve. Technicky se 
to přitom řeší většinou tak, že v prvním kole se místo vína podává vinná šťáva, což 
vyhovuje i mnoha dospělým, kteří se z nějakého důvodu chtějí vyhnout konzumaci, 
byť nepatrného množství alkoholu,  

- zároveň většina přítomných na sborovém shromáždění usuzuje, že takový návrh by 
měl vzejít především od samotných rodičů dětí, jichž se to týká 
– a kteří se svými dětmi chodí pravidelně na bohoslužby a mají potřebu to řešit. 
Prozatím se tedy v otázce účasti dětí na večeři Páně v našem sboru nic nemění.  

 

Děkujeme všem přítomným za účast na výročním shromáždění  

a všechny členy sboru zveme k volebnímu shromáždění  

s volbou kazatele sboru  

v neděli 21.dubna. 


